
Protokół Nr XLVI/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 27 listopada 2013 r. 

 

XLVI Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 27 

listopada 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie XLVI Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Zastępca Burmistrza Miasta – Damian Artuszewski, 

- Sekretarz Gminy Kurzętnik – Teresa Łątkowska, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska, Tygodnika Internetowego – 

Grzegorz Podkomorzy. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecna była Starosta Ewa Dembek (aktualna liczba radnych wynosi 16). 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Adam Głowacki. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Głowacki wyraził 

zgodę. 
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Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). Poinformowała 

również, że wpłynął wniosek Zarządu o jego rozszerzenie (załącznik nr 5). 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

Głosowało 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLVI Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.   
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych przez Urząd Skarbowy. 
9. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 
2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 
XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/336/2013 z 
dnia 25.07.2013 r., XLIV/346/2013 z dnia 26.09.2013r. , XLV/351/2013 z dnia 24.10.2013 
r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał zmieniających: 
XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 2013r., 
XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 
XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/337/2013 z 
dnia 25.07.2013 r. XLIV/347/2013 z dnia 26.09.2013r., XLV/352/2013 z dnia 24.10.2013 r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Powiatowego Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „COOL – 
Ciekawi, Otwarci, Odważni Licealiści”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/284/2013 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 24 stycznia 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu 
określającego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 
nagród. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/317/2013 Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 29 maja 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu 
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wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych oraz w 
placówkach opiekuńczo – wychowawczych prowadzonych przez powiat nowomiejski. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim na 2014 rok. 

17a Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu, 
realizowanych ze środków PFRON w roku 2013 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
19. Sprawy różne. 
20. Zakończenie obrad XLVI Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLV Sesji był radny Wacław Jabłoński. Radny 

Jabłoński poinformował, że zapoznał się z protokołem. Jego treść jest adekwatna do przebiegu sesji. 

Radny nie wniósł uwag do protokołu i wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLV/2013. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 24 

października do 19 listopada 2013 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 15, 17, 23 

października oraz 5 listopada 2013r. (załącznik nr 6). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Wicestarosta poinformował, że z ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce poza pracami 

Zarządu należy wymienić: 

- 25.10 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego połączone z grą decyzyjną 

i ćwiczeniami praktycznymi Komendy Powiatowej PSP; Forum Społecznika zorganizowane przez 

LGD Ziemia Lubawska; 

- 26.10 – Mistrzostwa Polski w kickboxingu w Kurzętniku w formule full-contact; 

- 29.10 – spotkanie podsumowujące działalność Społecznej Rady przy SP ZOZ; 

- 30.10 – rada budowy inwestycji remont drogi Boleszyn – WLK. Leźno; spotkanie z Podsekretarz 

Stanu w Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej Małgorzatą Marcińską – rozmowy dotyczyły 

założenia w powiecie placówki Ochotniczego Hufca Pracy. Na kolejnym spotkaniu, które odbyło 

się w Brzoziu Lubawskim p. Minister złożyła deklarację, że taka placówka powstanie 10 grudnia 

w Gminnym Centrum Kultury w Kurzętniku. Placówka ta zajmie się głównie wsparciem 

młodzieży do 24 roku życia. Środki przewidziane na działalność OHP m.in. na kursy 
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kwalifikacyjne, zawodowe w kolejnych 2 latach w skali kraju to ok. 200 mln zł. Wicestarosta 

wyraził nadzieję, że młodzież z naszego powiatu też z nich skorzysta. 

- 31.10 – spotkanie w sprawie dzierżawy działki pod tłuczeń z firmy Marathon Oil; odbiór 

techniczny drogi powiatowej w Nielbarku; 

- 3.11 – uroczystość 90-lecia kół łowieckich w Brodnicy  

- 6.11 – odbył się kolejny, szósty już przetarg na sprzedaży budynku po szkole przy ul. 

Grunwaldzkiej, niestety zakończył się ze skutkiem negatywnym; podpisano umowę na dostawę 

energii z PKP Energetyka – stawka jest korzystniejsza niż ubiegłoroczna (stawka do tej pory 

wynosiła 0,3401 zł. brutto za 1 KW) i wynosi 0,2649 zł. brutto za 1 KW; podpisano porozumienie 

pomiędzy Komendą Wojewódzką OHP, a Gminą Kurzętnik i Powiatem Nowomiejskim dotyczące 

wspomnianej placówki  OHP w Kurzętniku – Wicestarosta dodał, że powiat nie poniesie w 

związku z tym żadnych kosztów finansowych; 

- 7.11 –Akademia Rynku Pracy w Brzoziu Lubawskim; uroczystość wręczenia Warmińsko – 

Mazurskiej Nagrody Jakości w Olsztynie – w kategorii produkt przemysłowy statuetkę otrzymała 

firma EXPOM z Kurzętnika; 

- 08.11 – VI wojewódzki turniej halowy osób niepełnosprawnych w piłkę nożną – gospodarzami 

imprezy były Powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy oraz Starostwo Powiatowe;  

- 11.11 – na stadionie MOSiR odbyły się biegi niepodległościowe; odbyły się też uroczystości 

związane z Świętem Niepodległości – uroczystość przy Trzech Dębach, wieczornica w Miejskim 

Centrum Kultury oraz Msza Św. za Ojczyznę; 

- 13.11 - uroczystość wręczenia nagród za osiągnięcia w pomocy społecznej; 

- 15.11 – II wojewódzki turniej halowy piłki nożnej szkół podstawowych; uroczyste otwarcie 

wyremontowanych dróg powiatowych w Nielbarku;  

- 18.11 – spotkanie zespołu ds. monitoringu strategii rozwoju powiatu; 

- 19.11 – konferencja w Olsztynie na temat funduszy europejskich podsumowanie perspektywy 

finansowej 2007 - 2013 i rozstrzygnięcie konkursu na najlepszy projekt; 

- 20.11 – zabawa andrzejkowa zorganizowana przez Warsztaty Terapii Zajęciowej; 

- 21.11 – spotkania z okazji Dnia Pracownika Socjalnego w Powiatowym Centrum Pomocy 

rodzinie oraz Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie; podsumowanie programu promującego 

zdrowy styl życia w Przedszkolu Miejskim; spotkanie na temat gazyfikacji Nowego Miasta 

Lubawskiego i gminy Kurzętnik; 

- 25.11 – posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego; 

- 23.11 – akademia z okazji 55 – lecia HDK w Kurzętniku – wyróżnienia otrzymali między innymi 

radny Marek Ząbkiewicz i pracownicy Starostwa Powiatowego; uroczysty odbiór drogi w Osetnie; 
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- 26.11 – konferencja pt. „Społeczna odpowiedzialność biznesu” zorganizowana przez Warmińsko 

– Mazurską Agencję Rozwoju Regionalnego; 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie pytań. 

Radni nie mieli pytań do sprawozdania. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie pytań i wniosków. 

Radna Danuta Mazurkiewicz poinformowała, że wstępnie na wspólnym posiedzeniu komisji p. 

Wicestarosta mówił o planowanych działaniach w związku z sytuacją na ulicy Lidzbarskiej. Radna 

poprosiła, aby przekazać szerszą informację na ten temat na sesji. Radna powiedziała, że w 

Tygodniku Internetowym był artykuł na temat ogromnej dziury przy ulicy. Radna wnioskowała o 

jej zlikwidowanie. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że Starostwo zostało podłączone do centralnej kotłowni – 

czy z tego powodu należy liczyć na oszczędności czy wzrost kosztów ogrzewania. Radny zwrócił 

się również z pytaniem do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Ryszarda Kłosowskiego – chodzi 

o mostek między starą szkołą, a sklepem. Barierki przy mostku są bardzo blisko jezdni, należałoby 

je odsunąć. Rano idą tamtędy dzieci na przystanek autobusowy. Bariery są blisko jezdni i jest tam 

bardzo niebezpiecznie. Radny zapytał również o możliwość wybudowania chodnika długości 100-

200 metrów, tym bardziej że w Lipowcu, jako jednej z niewielu wsi, w ogóle nie ma chodnika.   

Radny Jan Czapliński poinformował, że Starostwo Powiatowe wypowiedziało Nadleśnictwom 

nadzór nad lasami niepaństwowymi. Radny poprosił o informację jak nadzór będzie zorganizowany 

– czy w ramach wydziału czy zadanie będzie zlecone.  

Radny Tomasz Szczepański poinformował, że 5 listopada Zarząd zajmował się wnioskiem 

Dyrektora Szpitala Powiatowego w sprawie odstąpienia do naliczania czynszu za nieruchomość po 

byłym SP ZOZ. Ze sprawozdania wynika, że Zarząd nie przychylił się do wniosku Dyrektora. Dalej 

czytamy, że spółka szpitalna ma sporą stratę finansową - na miesiąc wrzesień jest to 669 tys. zł. 

Radny zapytał jakie planuje się poczynić kroki, aby stratę zmniejszyć. 

Radny Grzegorz Dembek powiedział, że już na wspólnych komisjach poruszył kwestię dojazdu 

uczniów z terenu gminy Biskupiec do szkoły w Kurzętniku. Radny powiedział, że na spotkaniu 

gminnym rodzice dojeżdżających dzieci twierdzą, że nadal nie jest to tak zorganizowane jak 

powinno – autobus rejsowy zabiera aż tylu pasażerów, że brakuje miejsca dla uczniów – albo 

uczniowie jadą „jak śledzie”, albo nie są zabierani wcale. Taką uwagę zgłosiło 2-3 rodziców. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś zapytania lub wnioski. 

Nikt się nie zgłosił. 
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Ad. 8 

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych przez Urząd Skarbowy 

Pisma przesłane z Urzędu Skarbowego stanowią załącznik nr 7, 8 i 9.  

Przewodnicząca poinformowała, że jak już mówiła na poprzedniej sesji, w oświadczeniach nie było 

większych nieprawidłowości. Były drobne niedopatrzenia tj. niewykazanie dochodu i przychodu z 

gospodarstwa rolnego, niezałączanie wszystkich wymaganych PIT-ów do oświadczenia, 

niepodawanie adresu wszystkich posiadanych nieruchomości. Każdy radny otrzymał wycinek 

pisma z analizą swojego oświadczenia. Przewodnicząca poprosiła o uwzględnienie ich w kolejnych 

wypełnianych oświadczeniach, tak aby nie było w nich już błędów. 

Ad. 9 

 Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego 

Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego za 2012 i III kwartały 2013 

r. stanowi załącznik nr 10. 

Wicestarosta poinformował, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie na tablety. Stopień realizacji 

zadań przewidzianych w strategii przedstawiono za pomocą trzech kolorów: na zielono zaznaczono 

zadania zrealizowane, czerwono -  niezrealizowane, żółto – zrealizowane częściowo. Wicestarosta 

powiedział, że ogólnie należy ocenić, że strategia została zrealizowana bardzo dobrze. Fakt, że 

części zadań nie zrealizowano, spowodowany był głównie brakiem środków finansowych. Ponadto, 

część wskaźników była ustalona tak wysoko, że wręcz niemożliwa była całkowita realizacja 

pewnych zadań.  

Przewodnicząca powiedziała, że analiza jest bardzo szczegółowa, dokładnie widać jak przebiegała 

realizacja poszczególnych zadań. Być może w niektórych obszarach pewne zadania planowano na 

wyrost. Następnie zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie zadali pytań. 

Przewodnicząca powiedziała, że w tym momencie powinna nastąpić przerwa, ale z uwagi na to, że 

kierownicy i naczelnicy po przerwie nie będą obecni, należy poruszyć pewne sprawy przed 

przerwą. Rada ma podjąć uchwałę dotyczącą projektu, który będzie realizowany w Zespole Szkół 

im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim. Przewodnicząca poprosiła Dyrektor szkoły p. 

Barbarę Przeradzką – Martko o krótką informacje na temat szczegółów projektu. 

P. Przeradzka – Martko poinformowała, że ostateczna wersja projektu po konsultacjach trafiła do 

Urzędu Marszałkowskiego. Obecnie kompletowane są dokumenty uprawniające do podpisania 

umowy finansowej. Projekt skierowany jest głównie do uczniów liceum ogólnokształcącego. W 

ramach projektu będą realizowane zajęcia dydaktyczno – wyrównawcze i pozalekcyjne w formie 

kół naukowych lub warsztatów. W ramach projektu odbędą m.in. warsztaty dziennikarskie, kółko 

historyczno – literackie. Ponadto zajęcia językowe z języka angielskiego i niemieckiego oraz z 
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języka polskiego przygotowujące do matury. Organizowane będą wyjazdy zawodoznawcze, 

warsztaty interpersonalne i spotkania z psychologiem. Wszystkie te działania mają na celu 

uzyskanie przez uczniów lepszych wyników na egzaminach maturalnych, wzrost umiejętność 

radzenia sobie na rynku pracy, wzrost kompetencji społecznych i interpersonalnych. Wartość 

projektu to ponad 800 tys. zł. Projekt będzie realizowany w ciągu dwóch lat szkolnych 2013/2014 i 

2014/2015.  

Przewodnicząca zapytała czy w projekt będą zaangażowani nauczyciele z Zespołu Szkół czy osoby 

z zewnątrz. 

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że w tej chwili jest ogłoszony przetarg na usługi 

edukacyjne, który wyłoni wykonawców usług edukacyjnych. Będą także trenerzy zewnętrzni, 

którzy będą prowadzili dodatkowe zajęcia z młodzieżą.  

Radny Czapliński zapytał czy zajęcia w ramach tzw. zielonej szkoły są realizowane z projektu. 

P. Przeradzka – Martko odpowiedziała, że tak, są to warsztaty integracyjne dla pierwszych klas LO. 

Przewodnicząca pogratulowała szkole projektu, z którego pozyskano tak znaczną ilość pieniędzy. 

Przewodnicząca życzyła powodzenia w realizacji projektu. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby przed przerwą udzielić również odpowiedzi na część pytań. 

Jako pierwszego o zabranie głosu poprosiła Dyrektora Szpitala Powiatowego Jana Karwowskiego. 

P. Karwowski w odpowiedzi na pytanie radnego Szczepańskiego wyjaśnił, że w związku  tym że 

zobowiązania po SP ZOZ zostały spłacone w formie dotacji, złożył wniosek o nienaliczanie 

czynszu za pomieszczenia. Do tej pory były dwie umowy najmu – jedna dotyczyła samego bloku 

operacyjnego, a druga - pozostałych nieruchomości. Obecnie ma być jedna umowa najmu. Czynsz 

ma być obniżony do kwoty 10 tys. zł. netto. Jeżeli chodzi o stratę jaką przyniósł szpital, wynika to z 

tego, w jaki sposób Narodowy Fundusz Zdrowia finansuje służbę zdrowia. NFZ boryka się z 

trudnościami finansowymi, za wszelką cenę stara się obniżyć poziom finansowania w szpitalach. 

Szpitale powiatowe nie mają możliwości ograniczenia dostępu dla pacjentów, co generuje koszty na 

określonym poziomie. NFZ narzuca jednostronnie zasady rozliczania, co powoduje, że szpitale 

ponoszą coraz większe koszty. W tym roku obniżono wycenę wielu procedur medycznych w 

szpitalach, co zmusiło szpital do obsłużenia większej ilości pacjentów, aby uzyskać środki na 

poziomie poprzedniego roku. Szpital musi być zaopatrzony w leki, materiały medyczne, 

opatrunkowe itp. które kupowane są w postępowaniu przetargowym. W przypadku leków 

obowiązują ceny urzędowe, ale szpital nie korzysta z żadnych refundacji. W tym roku nastąpił 

wzrost kosztów leków o 20-25% w stosunku do roku poprzedniego. W skali roku to ok. 300 tys. zł. 

więcej. Druga kwestia – szpital musi mieć ubezpieczenie od odpowiedzialności cywilnej. Od wielu 

lat jedyną firmą, która chce takie polisy zawierać jest PZU. Dla porównania w 2006 r. była to kwota 
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ok. 60 tys. zł., a w tym roku – 330 tys. zł. To są wydatki na które szpital nie ma wpływu. Kontrakt 

na przyszły rok na szpital został zmniejszony o ok. 240 tys. zł. Zmniejszenie wysokości czynszu 

pokryje ten brak spowodowany zmniejszeniem poziomu finansowania przez NFZ. Trudno 

powiedzieć co z następnymi kosztami. To będzie jasne po przetargach. Nie można obniżyć ilości 

kadry medycznej, bo NFZ wymusza, aby przeciwnie – zwiększać ją. P. Karwowski powiedział, że 

od czasu kiedy pełni funkcję dyrektora Szpitala, tylko raz zdarzyła się sytuacja, że przychody były 

wyższe niż koszty. W pozostałych latach koszty były wyższe niż przychody uzyskiwane z 

kontraktu. Korzystniejsze jest finansowanie ratownictwa medycznego, ale to finansuje Wojewoda. 

Jednak większość przychodów pochodzi z NFZ. Wobec NFZ szpital jest bezradny. 

Prawdopodobnie finansowanie szpitali ma się poprawić dopiero w 2015 r. Na pytanie jak ratować 

szpitale, Minister polecił rozmowy z sąsiednimi samorządami, aby w jakiś sposób łączyć, 

synchronizować działania szpitali. W praktyce jest to bardzo trudne, bo każdy powiat patrzy na 

swój szpital jako ten najlepszy i najważniejszy. Należy podkreślić, że są odpisy amortyzacyjne, a 

wykazana strata jest stratą finansową, która nie powoduje utraty płynności. Nie ma więc zagrożenia 

dla funkcjonowania szpitala. Jest natomiast problem jeżeli chodzi o inwestycje, odtwarzanie 

majątku. Wcześniej szpital radził sobie z tym przy pomocy Komitetu Rozbudowy Szpitala, 

korzystając ze środków UE, PZU. Inwestycje trzeba będzie ograniczyć do minimum, a potrzeb jest 

jeszcze wiele.  

Przewodnicząca zapytała czy zasadne byłoby, aby Rada Powiatu wsparła swoim wnioskiem 

starania szpitala o lepsze finansowanie. Dalsze zmniejszanie poziomu finansowanie może 

doprowadzić do sytuacji kryzysowej.  

P. Karwowski powiedział, że spróbować nie zaszkodzi, ale trudno powiedzieć czy będzie to 

efektywne.            

Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli Dyrektor skieruje do Rady wniosek o poparcie, to Rada go 

udzieli. 

P. Karwowski powiedział, że wg. niego problem tkwi w tym, że koszty jakie płaci NFZ różnią się 

od kosztów rzeczywistych. NFZ płaci za koszty które uznaje, ale nie są to de facto koszty 

rzeczywiste. Te przewyższają koszty płacone przez NFZ. Na pytanie zadane Ministrowi Zdrowia 

kiedy NFZ będzie płacił rzeczywiste koszty realizowanych świadczeń, padła odpowiedź, że planuje 

się napisać projekt ustawy, powołać specjalną agencję, która się tym tematem zajmie.  

Przewodnicząca powiedziała, że powiat nie ma środków, aby wspomóc finansowo szpital, ale jeżeli 

do następnej sesji wpłynie wniosek ze szpitala, to Rada Powiatu wystąpi z pismem do Ministerstwa. 

Jeżeli nikt nie będzie protestować, to znaczy, że nie ma problemu. Nie zaszkodzi wysłać wniosek. 

Koszty leczenia w małym szpitalu na pewno są większe niż w dużych szpitalach. W nowomiejskim 
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szpitalu są cztery podstawowe oddziały. Obłożenie oddziałów jest standardowe, może poza 

dziecięcym. 

P. Dyrektor odpowiedział, że oddział dziecięcy jest nieźle finansowany. Najgorzej jest obecnie 

finansowany oddział ginekologiczno – położniczo – noworodkowy. Kiedyś przynosił dochody na 

poziomie 50-60 tys. zł. miesięcznie, a po wprowadzeniu nowego systemu – przynosi stratę 30 – 40 

tys. zł.        

Przewodnicząca powiedziała, że właśnie ten problem należy podnieść w piśmie. Alarmujące są 

dane o spadku urodzeń, a tu okazuje się taki oddział jeszcze jest niedofinansowany. Trzeba 

protestować, bo jeszcze wszyscy będą milczeć, to finansowanie nie ulegnie poprawie. 

Przewodnicząca poprosiła, aby na sesję 19 grudnia p. Dyrektor przygotował wniosek. Zostanie on 

wysłany do Ministra i Wojewody. Trzeba podnieść w piśmie, że zrobiono wszystko, aby szpital 

wyprowadzić z zadłużenia. Od początku istnienia powiatu ok. 13 mln zł. zainwestowano w różnej 

formie w szpital. Źródła były różne, bo i środki od Wojewody i różne fundusze, ale połowa to 

środki własne. Osiągnięto pewien poziom świadczenia usług, mieszkańcy powinni być spokojni o 

swój szpital. Do remontu została jeszcze chirurgia. Nie do pomyślenia byłoby, żeby teraz wpaść w 

jakieś problemy finansowe.  

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że szpital wyszedł na prostą. W tej chwili poprzez działania 

politykierów w Warszawie, znów działalność szpitali jest zagrożona. Nie ma nic gorszego niż brak 

odpowiedniego finansowania.  

Radny Szczepański zapytał czy faktycznie firma ubezpieczeniowa jest wyłaniana w drodze 

przetargu i czy tylko jedna firma tym się zajmuje. 

P. Dyrektor odpowiedział, że co roku jest przeprowadzane postępowanie przetargowe. Jeżeli chodzi 

o ten typ ubezpieczenia, nie ma konkurencji na rynku. Swego czasu pojawiła się inna firma, ale w 

przypadku gdyby po roku szpital nie kontynuował ubezpieczenia, gwarantowała pokrycie roszczeń 

powstałych tylko w okresie trwania polisy. Wiadomo jednak, że pacjenci mogą występować z 

roszczeniami nawet po kilku latach i takiej oferty nie można było przyjąć, bo nie byłaby korzystna 

dla szpitala. 

Radny Czapliński powiedział, żeby aby apel przyniósł jakiś skutek, należałoby się z nim 

pospieszyć. 

P. Dyrektor odpowiedział, że przyszłoroczny kontrakt jest już podpisany. Szpital musiał 

zaakceptować to, co zaoferował NFZ. 

Przewodnicząca powiedziała, że skoro już wiadomo że takie niekorzystne finansowanie będzie 

następnym roku, tym bardziej należałoby wysłać wniosek.  
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Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Ryszarda 

Kłosowskiego.  

P. Kłosowski w odpowiedzi na wniosek radnej Mazurkiewicz dotyczący oświetlenia ulicy 

Lidzbarskiej i dziury przy ulicy wyjaśnił, że dziura nie jest dziurą w drodze. Pobocze jest 

rozjeżdżane przez tiry, które jadą drogą tranzytową do Lidzbarka, dalej na Warszawę oraz cały 

transport, który dojeżdża do firmy p. Mazura. Po artykule w TI i po interwencji ZDP, drogi krajowe 

zasypały dziurę. Niestety na nowo się wybiła. W tym miejscu należałoby poszerzyć nawierzchnię. 

Dziura jest na samym skrzyżowaniu, a każde skrzyżowanie należy do drogi wyższej kategorii. ZDP 

monitowało w tej sprawie w zarządzie dróg krajowych.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że dziura w tym miejscu nie może być dalej, czy wobec tego 

ZDP może dalej w tej sprawie interweniować. 

P. Kłosowski odpowiedział, że zadzwoni w tej sprawie do kierownika w Ostródzie. Jeżeli chodzi o 

kwestię oświetlenia, jest ono naprawdę konieczne. Dyrektor wspólnie z p. Wicestarostą ustalił, że 

nie ma możliwości aby teraz albo w ciągu roku oświetlić ulicę Lidzbarską oświetleniem z Energii, 

czy z innej firmy energetycznej. Należałoby opracować dokumentację, przeprowadzić wszystkie 

procedury, a na to potrzeba czasu. Rok to za mało.  Rozmawiano na ten temat z Wójtem Gminy 

Kurzętnik, bo cały pas drogowy znajduje się w granicach gminy Kurzętnik. Oświetlenie takie 

można ewentualnie zrobić przy składaniu wniosku na przyszły czy kolejny rok, jeżeli Rada tak 

zdecyduje. Jeżeli droga byłaby remontowana w ramach RPO to wiadomo, że można więcej zrobić. 

Postanowiono więc, że jeżeli znajdą się jakieś oszczędności, zostaną ustawione tymczasowo dwie 

lampy solarne lub hybrydowe. Ceny kształtują się od 5,5 tys. zł netto do 9,5 tys. zł za jedną lampę. 

Te drugie oprócz solara mają wiatrak, który pozwala na uzyskanie i zmagazynowanie energii w 

pochmurny dzień. Decyzja zapadnie po sesji, kiedy będzie wiadomo ile jest pieniędzy.  Planuje się, 

że jeszcze w tym roku te dwie lampy będą ustawione na ulicy Lidzbarskiej. P. Kłosowski wrócił do 

tematu pobocza, które wybijają tir-y. ZDP ma już uzgodniony plac pod tłuczeń i piasek, który 

będzie pozyskany z firmy Marathon Oil. Dyrektor zadzwoni do firmy z zapytaniem czy można 

częścią tłucznia utwardzić pobocza jeszcze w tym roku. Uzyskać na to zgodę będzie bardzo trudno. 

Jeśli się nie uda, to wykonane to będzie wiosną przyszłego roku. 

Radna Mazurkiewicz wyraziła nadzieję, że oświetlenie wkrótce się pojawi, a w miarę możliwości 

szybko będą też uzupełnione pobocza. 

Przewodnicząca powiedziała, że rozmawiano na ten temat na wspólnych komisjach. Droga musi 

być zrobiona porządnie w ramach RPO. Droga ma szansę na dofinansowanie, bo za takie sprawy 

jak oświetlenie, chodnik, przyznawane są dodatkowe punkty. Tymczasowe rozwiązanie na pewno 

trochę pomoże, bo największy ruch jest przy samym sklepie „Mrówka”. 
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Wicestarosta dodał, że raczej zakupione będą lampy hybrydowe. Na sesji 19 grudnia odpowiednie 

środki zostaną zabezpieczone w budżecie. 

W odpowiedzi na wniosek radnego Ząbkiewicza p. Kłosowski wyjaśnił, że bariery na przepuście 

stoją dlatego tak blisko, że przepust ma szerokość 5,30. Za nim zaczyna się przepaść i dlatego stoją 

barierki. Gdyby w tym miejscu miał być chodnik, przepust przynamniej z jednej strony musiałby 

być poszerzony. P. Kłosowski powiedział, że niestety cały plan inwestycyjny na przyszły rok, ze 

względów oszczędnościowych został odłożony na bok. Barierek nie można w tej chwili przesunąć, 

bo powstanie przerwa między barierą, a chodnikiem. Należy przepust rozbudować, a to oznacza 

większe koszty. Przepust jest prawie cały rok nieczynny, ale nie można go zasypać. Raz w roku na 

wiosnę, kiedy woda spływa z góry,  jest potrzebny.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że dołożenie jednej rury przynajmniej z jednej strony nie stanowi 

chyba aż tak dużego kosztu. W tym miejscu jest naprawdę niebezpiecznie. 

P. Kłosowski powiedział, że jest to przepust ramowy i nie da się jednej rury wstawić. Ewentualnie z 

drugiej strony, ale też nie uda się tego zrobić w tym roku, tylko ewentualnie w następnym. 

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na pytanie radnego Dembka odnośnie dowozu uczniów do 

szkoły w Kurzętniku. Przewodnicząca poruszyła również kwestię przejścia dla pieszych przez 

drogę krajową nr 15 na wysokości cmentarza. Młodzież wysiada w tym miejscu z autobusu. Kiedyś 

przejście było, a jakiś czas temu, dokładnie nie wiadomo kiedy, zostało zlikwidowane. Należałoby 

wystąpić z wnioskiem o przywrócenie przejścia przez drogę. 

Dyrektor ZSZ Mirosław Wodara powiedział, że do niego nie dotarły żadne informacje na temat 

problemów z dowozem. Jeżeli są to informacje z gminy Biskupiec, być może chodzi o uczniów z 

Zespołu Szkół Rolniczych. P. Wodara dodał, że do niego dotarła jedynie uwaga co do zmiany 

godziny odjazdu autobusu z godz. 15.30 na 15.50. Wynika to z tego, że lekcja kończy się o 15.30 i 

firma „Jarzębus” przesunęła godzinę odjazdu autobusu. Kilka osób miało uwagi, bo to koliduje z 

ich późniejszymi zajęciami. W opinii Dyrektora ta zmiana jest akurat słuszna. Nie ma to jednak nic 

wspólnego ze złą organizacją dowozu.  

Dyrektor ZSR p. Arkadiusz Wierzbowski powiedział, że co kilka dni pyta uczniów czy jest jakiś 

problem, czy są miejsca w busie itd. Wiadomo, że przewoźnik zapewnił takie, a nie inne busy. P. 

Wierzbowski poprosił p. Jarzębowską, żeby firma podstawiała na tyle pojemne busy, aby młodzież 

się mieściła. P. Jarzębowska zapewniała, że takie bosy podstawi, a jeśli nie, to będzie jeździł 

dodatkowo inny bus. Wiadomo, że rejsowy bus zabiera innych pasażerów. Nie jest jednak pod tym 

względem aż tak tragicznie. Dyrektor nie posiada informacji, żeby uczniowie nie dojeżdżali na 

zajęcia. Faktycznie taka sytuacja zdarzyła się we wrześniu, ale to wyjaśniono.  

Przewodnicząca poprosiła, aby jeszcze zapytać uczniów czy są jakieś problemy.  
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P. Wodara dodał, że Wydział Komunikacji prowadził kontrolę organizacji dowozu młodzieży. 

Sporządzony będzie protokół z kontroli. Na razie nie stwierdzono poważniejszych 

nieprawidłowości.  

Radny Ząbkiewicz zapytał czy p. Wierzbowski pełni obecnie funkcję dyrektora czy zastępcy 

dyrektora.      

P. Wierzbowski odpowiedział, że jest Zastępcą Dyrektora. 

Przewodnicząca dodała, że p. Karpińska przebywa na zwolnieniu lekarskim. Następnie poprosiła o 

zabranie głosu Naczelnika Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztofa Puwalskiego. 

P. Puwalski w nawiązaniu do pytania radnego Czaplińskiego poinformował, że nadzór nad lasami 

niepaństwowymi stanowi zadanie własne starosty. Środki na realizację zadania pozostają w tej 

samej wysokości od paru lat. Są to kwoty rzędu 46-48 tys. zł. Wychodzi po ok. 15 zł. za hektar na 

rok. W kraju jest podobna stawka. Zwykle praktykuje się, że starosta powierza nadzór nad lasami 

właściwemu nadleśnictwu. W przypadku powiatu nowomiejskiego sytuacja jest o tyle trudna, że na 

terenie powiatu działają aż cztery nadleśnictwa. Potrzebne było ujednolicenie systemu nadzoru nad 

lasami. Nadzór prowadzi się w oparciu o uproszczony plany urządzenia lasów. W powiecie 

wszystkie gminy posiadają takie plany, co stanowi duże ułatwienie. Jeżeli chodzi o przyczyny 

zmiany, należy powiedzieć, że zastrzeżeń co do merytorycznego nadzoru nad lasami nie było, 

chociaż zdarzały się sytuacje, że jakieś działki nie były lustrowane od kilku lat. Okazywało się np. 

że na terenach leśnych istnieją osiedla domków jednorodzinnych. Przyczyną zmiany nie były 

również kwestie finansowe, ale organizacyjne. Chodziło o ujednolicenie systemu. Ustalono, że 

powierzenie nadzoru jednej osobie będzie dużo lepsze i skuteczniejsze. W czerwcu wypowiedziano 

umowy z nadleśnictwami. Wszystko przebiegło w porozumieniu z nadleśniczymi. Podano dokładne 

przyczyny zmiany systemu. Spotkało się to ze zrozumieniem ze strony nadleśnictw. Zastrzeżono, że 

zawsze można będzie wrócić do starego systemu. Osobą, która będzie sprawowała nadzór będzie 

najprawdopodobniej leśniczy ze Smolnik - p. Zbigniew Treder. Jest to osoba posiadająca 

odpowiednie doświadczenie, mająca dobry kontakt z właścicielami lasów. Zawarta będzie umowa 

zlecenie w ramach dotychczasowej stawki. Szacuje się, że będzie to ok. 0,5 etatu. P. Puwalski 

poinformował, że w ostatnim czasie zmieniła się struktura własnościowa lasów niepaństwowych. 

Kiedyś lasy należały głównie do rolników. Obecnie jest coraz więcej właścicieli lasów 

niezwiązanych z rolnictwem i egzekwowanie obowiązków związanych z utrzymaniem lasów musi 

się odbywać na drodze administracyjnej. Od strony merytorycznej nadleśnictwa realizowały swoje 

zadania na wysokim poziomie, ale kłopot sprawiała strona formalna – stosowanie przepisów kpa, 

przepisów o ochronie danych osobowych.    

Przewodnicząca zapytała ile jest prywatnych lasów na terenie powiatu. 
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P. Puwalski odpowiedział, że jest to ok. 25 tys. hektarów, lesistość wynosi 21-22%. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że w przeszłości odbywały się rozmowy z nadleśnictwami i 

wręcz proszono nadleśnictwa, aby mimo niewysokiej stawki chciały prowadzić nadzór. Radny 

wyraził zdziwienie, że chęć rozwiązania umowy wyszła ze strony Starostwa. Stwierdził, że nie 

wyobraża sobie aby jeden leśnik spod Smolnik ogarnął cały powiat w układzie pół etatu. Wcześniej 

rolnicy mieli ułatwiony kontakt, bo za pośrednictwem leśnictwa podległego nadleśnictwu też pewne 

sprawy mogli załatwić. Teraz kontakt z osobą sprawującą nadzór może być trudniejszy. Radny 

wyraził obawę, że za jakiś czas właściciele lasów prywatnych będą niezadowoleni z dokonanej 

zmiany. 

Przewodnicząca powiedziała, że właściciele lasów muszą otrzymać zawiadomienie na piśmie. 

P. Puwalski powiedział, że długo analizowano ten temat, praktycznie od kilku lat noszono się z 

zamiarem zmiany systemu, tak jak to zrobiła Ostróda czy Brodnica. Iława też nosi się z tym 

zamiarem. System zmieniono właśnie po to, aby uniknąć niezadowolenia właścicieli lasów. 

Najważniejszy jest jednolity system, jednolita procedura. Nie zawsze jest konieczna obecność 

leśniczego na miejscu. Doświadczenia powiatów, które przeszły na taki system wskazują, że było to 

dobre posunięcie. Istotnie jest tak, jak mówi radny Czajka, że rozmowy z nadleśnictwami bywały 

trudne, problem stanowiła niska stawka. Nadleśnictwa sygnalizowały, że nadzór jest adekwatny do 

stawki. Ustalały dość wysokie koszty nadzoru szczególnie jeżeli chodzi o koszty osobowe. Spełnić 

oczekiwania finansowe lasów państwowych byłoby bardzo trudno. 

Radny Czajka powiedział, że przed przekazaniem nadzoru lasom państwowym była jedna osoba, 

która się tym zajmowała. To się nie sprawdziło. Trzeba było szybko rozmawiać z lasami, żeby 

przejęły nadzór. 

P. Puwalski powiedział, że w tamtym przypadku przyczyny były zupełnie inne. 

Przewodnicząca powiedziała, że dobrze, że zastrzeżono możliwość powrotu do starego systemu. 

Jeżeli okaże się że nowy nie funkcjonuje jak należy, zawsze można wrócić do starego systemu. 

P. Puwalski powiedział, że Starostwo zostało w pewnym sensie postawione „pod ścianą” – 

informacja ze strony nadleśnictw była jednoznaczna jeżeli chodzi o kwestie stosowania przepisów 

kpa, przepisów o ochronie danych osobowych. Taki stan nie mógł trwać, ponieważ decyzje byłyby 

notorycznie uchylane. Zastrzeżeń do procedur było coraz więcej. 

Radny Czajka zapytał czy umowa zlecenia dla osoby, która będzie zajmowała się nadzorem będzie 

obejmowała również wyposażenie w laptop, papier ksero itp. Niezbędne do wydawania decyzji. 

P. Puwalski odpowiedział, że decyzje będą wydawane przez Wydział, ponieważ upoważnienie do 

wydawania decyzji mogą mieć jedynie pracownicy wydziału. Wydział posiada sprzęt do 
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cechowania drewna. Natomiast odzież, przejazdy itp. będą we własnym zakresie zatrudnionej 

osoby. 

Przewodniczą podziękowała za udzielenie odpowiedzi na wnioski. Następnie ogłosiła 10 minut 

przerwy. 

Ad. 10 

 Przerwa  

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Na sali obecnych było 13 radnych. Nieobecna była Starosta Ewa Dembek. Spóźnili się radny 

Czajka i Ząbkiewicz.  

Po przerwie oprócz radnych, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu, obecni byli: kierownik 

PŚDS Krzysztof Piechocki, Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki, 

redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska, redaktor Tygodnika Internetowego 

Grzegorz Podkomorzy, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 2013r., 

XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/336/2013 z dnia 

25.07.2013 r., XLIV/346/2013 z dnia 26.09.2013r., XLV/351/2013 z dnia 24.10.2013 r.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLVI/356/2013 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad weszli radni Czajka i Ząbkiewicz oraz Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał zmieniających: 

XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 2013r., 

XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 
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XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/337/2013 z dnia 

25.07.2013 r., XLIV/347/2013 z dnia 26.09.2013r., XLV/352/2013 z dnia 24.10.2013 r.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Z sali obrad wyszła radna Danuta Mazurkiewicz. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XLVI/357/2013 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Z salę obrad weszła radna Danuta Mazurkiewicz. 

Kierownik PŚDS Krzysztof Piechocki poinformował, że od 1 grudnia zmienia się siedziba domu z 

ul. Korczaka 4 na ul. 3 maja 24. Budynek, który dotychczas zajmowała jednostka, nie spełniał 

warunków związanych ze standaryzacją. Powiat nie był jego właścicielem, nie było możliwości 

inwestowania. Właścicielem nowego lokalu jest powiat, dzięki czemu nie będzie dużych kosztów 

czynszu. Inwestycja jest zakończona, odebrana, kolejne instytucje wydają stosowane pozwolenia. 8 

grudnia można będzie prowadzić pierwsze zajęcia z podopiecznymi w nowej siedzibie.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał o zwiększenie liczby statutowej uczestników. 

P. Piechocki odpowiedział, że obecnie do placówki uczęszczają 33 osoby. 5 osób uczęszcza w 

formie klubowej. Na uczestników Wojewoda przekazuje dotację w wysokości 1 000,00 zł./ osobę. 

Nowa siedziba daje możliwość zwiększenia liczby statutowej aż o 10 osób.  Osoby, które obecnie 

uczęszczają w formie klubowej, pochodzą z Nowego Miasta. Nie będzie problemu z dowozem. 

MOPS-y już przygotowują odpowiednie dokumenty i w grudniu osoby będą skierowane. Będą 

mogły być wykazane w meldunkach do Wojewody. Zostanie jeszcze 5 miejsc wolnych. Placówka 

będzie szukać chętnych. Są sygnały, że takie osoby znalazłyby się, ale nie ma możliwości dowozu.  

Radny Szczepański zapytał czy zmieni się też ilość opiekunów. 

P. Piechocki powiedział, że sytuacja finansowa jednostki nigdy nie była na tyle dobra, żeby można 

pozwolić sobie na lepsze zarobki. Przeciwnie, trzeba było robić redukcję etatów. Jeżeli pojawi się 

taka możliwość, w pierwszej kolejności należy zwrócić do poprzedniej ilości etatów. Jeżeli później 

nadal będzie potrzeba, można pomyśleć o dodatkowym zatrudnieniu. Obecnie jest 2 stażystów i 3 

praktykantów. Dodatkowe osoby bardzo przydały się na czas przeprowadzki. Pomagają też sami 

podopieczni.  

Radny Ząbkiewicz zapytał czy budynek na ul. Korczaka przejmuje Urząd Miejski. 
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P. Piechocki odpowiedział, że tak. Dzierżawa wygasa 31 grudnia br. Gmina była zainteresowana 

kupnem kuchni. Zrobiono wycenę mebli i sprzętu AGD. Rzeczoznawca wycenił sprzęt na 900 zł. i 

meble 600-800 zł. Jeżeli gmina zdecyduje się je kupić, to jednostka nie dostanie tych pieniędzy do 

budżetu, tylko zwrócone będą do Skarbu Państwa. Na razie Urząd Miasta nie zdeklarował się czy 

na pewno chce kupić wyposażenie, a to jest konieczne, żeby wystąpić do Wojewody o zgodę na 

sprzedaż. Ze środków Wojewody PŚDS zakupił nowe wyposażenie za kwotę ponad 80 tys. zł., a 

więc część dotychczasowych mebli jest zbędna. Prowadzono rozmowy z Domem Dziecka w 

sprawie ewentualnego przekazania, ale na to też musi wyrazić zgodę Urząd Wojewódzki. P. 

Piechocki podziękował radnemu Stanisławowi Czajce za to, że za jego kadencji jednostka powstała. 

Staroście Ewie Dembek i Wicestaroście Marcinowi Bulińskiemu - za podjęcie starań o pozyskanie 

środków od Wojewody i przeniesienie jednostki do nowej siedziby.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLVI/358/2013 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „COOL – Ciekawi, 

Otwarci, Odważni Licealiści” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLVI/359/2013 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/284/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 24 stycznia 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu 

określającego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 

nagród 

Przewodnicząca zapytała czy konieczne jest odczytywanie całego projektu uchwały.  

Radni jednogłośnie stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLVI/360/2013 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/317/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 29 maja 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminu 
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wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych oraz w 

placówkach opiekuńczo – wychowawczych prowadzonych przez powiat nowomiejski 

Przewodnicząca zapytała czy konieczne jest odczytywanie projektu uchwały.  

Radni stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLVI/361/2013 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim na 2014 rok 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z załącznikiem. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLVI/362/2013 (załącznik nr 17) 

podjęto jednogłośnie.  

Z sali obrad wyszli A. Korecki i K. Piechocki. 

Ad. 17a 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu, 

realizowanych ze środków PFRON w roku 2013 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poinformowała, że Dyrektor PCPR omówiła projekt 

uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLVI/363/2013 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca poinformowała, że nastąpiła odpowiedź na większość wniosków. Pozostał jeszcze 

wniosek  radnego Ząbkiewicza dotyczący podłączenia Starostwa do kotłowni. 

Wicestarosta poinformował, że w tej sprawie ma spotkać się z Burmistrzem Miasta i Prezesem 

Lubawskiej Spółki Komunalnej. Na przyszłej sesji będzie mógł powiedzieć coś więcej na ten temat. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę spółce na przejście przez pomieszczenia Starostwa. Węzeł jest 

jednak własnością UM. Na spotkaniu ma być ustalona kwestia rozliczania kosztów itd. W tej chwili 
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Starostwo rozlicza się z UM na podstawie podlicznika. Kotłownię obsługuje Miejski Zakład 

Komunalny.   

Ad. 19 

 Sprawy różne  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że w ostatnim czasie miał okazję być w budynku Starostwa przy ul. 

Grunwaldzkiej 3. Wchodził do budynku klatką schodową znajdującą się od strony cmentarza. Na 

klatce znajduje się duży grzejnik. Okna są pojedyncze. Należałoby grzejnik usunąć, albo wymienić 

okna, bo jest niepotrzebna utrata ciepła. 

Wicestarosta odpowiedział, że jest przygotowana dokumentacja techniczna na termomodernizację 

budynku. Uwzględnia ona także przebudowę klatek schodowych, wymianę szyb. Wiadomo jednak 

jakie są środki finansowe, a kosztorys opiewa na kwotę 500 tys. zł.    

Radny Ząbkiewicz poruszył też kwestię krzaków rosnących przed budynkiem od ulicy 

Grunwaldzkiej. Może należałoby zrobić wizję na miejscu, rozważyć ich usunięcie, a zrobienie w 

tym miejscu parkingu.  

Przewodnicząca powiedziała, że krzaki trochę chronią budynek przed hałasem. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że należałoby też uporządkować tablice znajdujące się przy 

wejściu do budynku.  

Na salę obrad wszedł p. Korecki.  

P. Korecki poinformował, że w uchwale dotyczącej projektu „COOL- Ciekawi, otwarci, odważni 

Licealiści”  należy wpisać inną datę rozpoczęcia realizacji projektu – realizacja zacznie się 1 

listopada 2013 r.  

Radni jednogłośnie zaakceptowali poprawkę do uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 20 

 Zakończenie obrad XLVI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLVI Sesji Rady Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              


